
 

 18. maj 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37, fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål til 

Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. afskaffelse af forældelsesfristen i sager vedrørende 

seksuelt misbrug af børn.

(Medlem af Inatsisartut Astrid Fleischer Rex, Demokraterne)

Begrundelse

Tak for svaret på mit spørgsmål om at afskaffe forældelsesfristen i sager vedrørende seksuelt 

misbrug af børn, som jeg modtog 6. maj 2011. Svarene giver mig imidlertid anledning til at stille 

opfølgende og afklarende spørgsmål.

1. Naalakkersuisut skriver i sit svar, at man ikke har rettet henvendelse til den danske regering. Jeg 

ønsker et klart og utvetydigt svar (ja eller nej) på om det er en henvendelse, man agter at foretage 

inden 1. august 2011?

2. Naalakkersuisut skriver følgende i sit svar: 

”Det kan endvidere oplyses, at der i den nye kriminallov for Grønland ikke er egentlige  

påtalefrister for sager om sædelighedsforbrydelser. Det vil være en skønsmæssig vurdering om der  

er forløbet så lang tid, at der ikke længere skønnes at være forudsætninger for at iværksætte  

foranstaltninger.”

Dette svar er jeg overhovedet ikke tilfreds med. Jeg tolker svaret som om, at der er sager, der ikke 

bliver rejst, fordi anklagemyndigheden tvivler på, at en tiltale kan føre til domfældelse. Jeg er af den 

holdning, at hvis man har forulempet et barn seksuelt, så skal man tiltales for det uanset hvor mange 

år, der er gået og uanset hvad der ligger af skønsmæssige vurderinger. Hvad er Naalakkersuisuts 

holdning?

3. Har Naalakkersuisut en national handlings- og strategiplan, der har til formål at forebygge 



 

sædelighedsforbrydelser og anden personfarlig adfærd? I benægtende fald bedes Naalakkersuisut 

redegøre for årsagerne hertil, samt om der er planer om at udarbejde en sådan plan?

Spørgsmålene bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


